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A fb a lan ceret udspil
M eget tyder på, at Kulturminister Elsebeth 
Gerner Nielsen har fundet balancepunktet 
mellem oppositionen til højre i Folketingssalen 
og venstrefløjen med regeringens nye udspil 
til en tipslov. Begge sider har taget godt imod 
udspillet og er indstillet på et forlig, hvis mini
steren vil tilgodese partiernes ønsker. Dermed 
nærmer man sig et bredt forlig, der efter alt at 
dømme kan sikre idrætten arbejdsro de næste 
par år.

På grund af politikernes travlhed med den 
forestående EU-afstemning ligger forhandlin
gerne omkring regeringens tipslovsforslag lige 
nu stille. Man må dog forvente, at forhandlin
gerne vil tage fart efter den 28. maj, hvis en 
revision skal i hus inden Folketingets sommer
ferie.

Her kan regeringens udspil forvente helhjer
tet støtte fra SF og Enhedslisten, mens de bor
gerlige partier er mere forbeholdne og finder, 
at nedgangen i idrætsorganisationernes til
skud er for stort.

De borgerlige glæder sig over, at idrættens ud
viklingsfond er taget af bordet til fordel for et 
idrætspolitisk idéprogram af et mere midlerti
digt tilsnit. Tanken med et idéprogram uden 
et særligt socialpolitisk sigte er langt mere til
talende.

De konservatives idrætspolitiske ordfører, 
Brian Mikkelsen, betoner dog, at de konserva

tive og Venstre i forhandlingerne vil arbejde 
for at gøre kulturministerens idépulje så lille 
som muligt.

I Idrættes Fællesråd har man modtaget ud
spillet mere køligt. Idrættens formænd finder, 
at nedgangen på 41,8 mio. kr. for idrættens 
organisationer er for stort. En halvering af be
løbet ville være mere spiseligt, og idrættens 
formænd peger på, at pengene passende kun
ne hentes fra Kulturministeriets pulje, der 
kan nedsættes med 10 mio. kr.

- Ifølge pengestrømsanalysen er det Kultur
ministeriet, der har fået den største forøgelse 
i de senere år, en stigning på 600 %. Samtidig 
kunne idrættens andel af overførslen til Loka
le- og Anlægsfonden nedsættes med 10,9 mio. 
kr., udtaler DFIFs forbundsformand Tage Carl
sen.

Hos det store regeringsparti finder man en 
positiv genklang til den radikale kulturminis
ters udspil. Socialdemokratiets idrætspolitiske 
ordfører, Peder Sass, er positivt stemt overfor 
forslaget, som han betegner som afbalance
ret. Peder Sass mener ikke, at det nye forslag 
rummer en væsentlig forringelse for idrætten, 
og fremhæver i en kommentar, at udspillet i 
det store og hele hviler på den aftale, som 
idrætten sagde ja til inden Folketingsvalget.
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Nyt tipslovsudspil 
fra  regeringen

Nyt forslag til tipslov 
betyder et minus på 41,8 
mio. kr. for idrættens 
organisationer.

Kulturminister Elsebeth Gerner Nielsen satser m ed  
et nyt tipslovudspil på et bredt forlig inden som 
merferien. Foto. Preben B. Søborg.

Regeringens nye udspil til
en revision af tips-lottoloven ko
ster idrættens tre hovedorganisa
tioner DIF, DGI og DFIF tilsam
men 41,8 mio. kr. DIF bliver 
beskåret 20 mio. kr., DGI mister 
24,3 mio. kr., og DFIF får tilført
2.5 mio. kr.

Gevinsten for DFIF skyldes, at 
DGI Firmaidræt overgår til DFIF 
den 1. januar 1999. I forbindelse 
hermed er der indgået en intern 
aftale mellem DGI og DFIF om en 
overførsel på 1 % af idrættens 
tipsmidler, svarende til ca. 4,8 
mio. kr. Det giver DFIF et plus på
2.5 mio. kr. i stedet for et minus 
på 2,3 mio. kr.

Idrætspolitisk idé
program
Regeringens udspil lægger sig 
tæt op af tidligere kulturminister 
Ebbe Lundgaards udspil, men in
deholder dog den væsentlige for
skel, at Lundgaards forslag om 
en idrættens udviklingsfond med 
klare sociale forpligtigelser er ta
get ud. I stedet for ønsker kultur
minister Elsebeth Gerner Nielsen 
at afsætte godt 20 mio. kr. årligt 
til et idrætspolitisk idéprogram, 
hvis hovedformål det er at søge 
nye veje i drætspolitiken og støt
te nye former for idræt.

De humanitære orga
nisationer vinder
Et af hovedelementerne i forsla
get er en forenkeling, således at 
det fremover kun er Tipstjene
stens overskud, der skal danne 
grundlag for udlodningen. Her
ved vinder de tidligere omsæt
ningsmodtagere, de humanitære, 
sygdomsbekæmpende og sociale 
organisationer som Dansk Røde 
Kors, De samvirkende Invalideor
ganisationer og Ældre Mobilise
ringen.

Også Team Danmark bliver til
godeset. Team Danmark får en 
stigning på 9,3 mio. kr. og Loka
le- og Anlægsfonden får tilført i 
alt 16,8 mio. kr. Også Kulturmini

steriet kan notere en pæn frem
gang på 12,7 mio. kr., fra 230,9 til 
243,6 mio. kr.

Minus til idrætten
M ed stagnationen i Tipstjene
sten omsætning og overskud er 
kagen ikke blevet større, så ta
berne i tipsspillet bliver idræt
tens organisationer og Dansk 
Ungdoms Fællesråd, der mister 
henholdsvis 41,8 mio. kr. og 11,4 
mio. kr.

Et andet hovedelement i forsla
get er en ressortomlægning fra 
Finansministeriet, således at So
cialministeriet får tilført tipsmid
ler, som bl.a. skal tildeles handi
cap- og ældreorganisationerne, 
og Sundhedsministeriet får tilført 
3 % af tipsoverskuddet, 39,2 mio. 
kr. Som noget nyt får Forsknings
ministeriet deres egen tipspulje 
på 5,2 mio. kr.

Oddset på Touren
Dertil kommer en række omprio
riteringer mellem ministerierne. 
Grønland og Færøerne får nu de
res egne puljer på i alt 18,3 mio. 
kr. Det betyder, at organisationer 
her ikke kan modtage direkte til
skud fra de øvrige puljer.

Lokale- og Anlægsfonden styr
kes ved en overførsel fra Under
visningsministeriets pulje på 2,7 
mio. kr. Oven i det skal DIF, DGI 
og DFIF bidrage med 10,9 mio. 
kr. Ligeledes overføres der 4,9 
mio. kr. fra Undervisningsmini
steriet pulje til udvidelse af Loka
le- og Anlægsfondens støtteom
råde med natur- og friluftsformål.

En indførsel af det omdiskute
rede VLT-spil (Video Terminal 
Lottery) er indtil videre taget ud 
af forslaget, men til gengæld 
foreslår regeringen, at Tipstjene
sten får tilladelse til at arrangere 
spil på cykelløb på landevej med 
virkning fra den 1. juli. Det bety
der, at spillefuglene kan spille 
oddset på Bjarne Riis og de an
dre cykelhelte i årets Tour de 
France.
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Oversigt over puljer og delpuljer

1997/98

Finansministeriet
De Samvirkende Invalideorganisationer 
Landsdækkende sygdomsbekæmpende org. 
Landsdækkende alm ennyttige org.
Andre almennyttige formål

Forskningsministeriet
Færøerne
Grønland

mio. kr.
Skønnet

udlodning
nuv. lov Ændring

215,5

°/o
Ny

Ny fordelings 
udlodning nøgle

166,0

|  Kulturministeriet 840,1 2,9 837,1 64,1
Team Danmark 57,7 9,3 67,0 8,0
Lokale- og Anlægsfonden (1) 51,0 16,8 67,8 8,1
Danmarks Idræts-Forbund 243,5 -20,0 223,5 26,7
Danske Gymnastik- og  Idræt 230,3 -24,3 205,9 24,6
Dansk Firmaidrætsforbund 26,8 2,5 29,3 3,5
Kulturelle midler 230,9 12,7 243,6 29,1

1 Miljø- og Energiministeriet (2) 48,5 -1/4 47,0 3,6
|  Socialministeriet - 138,4 138,4 10,6

Handicaporganisationer 65,1 47,0
Æ ldreorganisationer 20,8 15,0
Landsdækkende frivillige organisationer 41,5 30,0
Øvrige sociale formål 11,1 8,0

1 Sundhedsministeriet - 39,2 39,2 3/0
|  Undervisningsministeriet 181,9 -10,8 171,1 13,1

Ungdomsformål (2) 120,7 -11,4 109,3 63,9
Landsdækkende oplysningsforbund m. fl. 39,2 1,3 40,5 23,7
Undervisning og  folkeoplysning 22,0 -0,7 21,2 12,4

| Ialt 1.291,0 15,0 1.306,0 100,0
(1 ) : Støtteområdet rækker ind i Undervisningsministeriets sam t M iljø - o g  Energiministeriets ressort, jf2 )
(2 ) : Hertil kom m er støttem uligheder gennem  Lokale- og  anlægsfonden.

Idrætspolitisk
ideprogram

Der afsættes godt 20 mio. kr. årligt til et idræts
politisk idéprogram, som skal have til formål at 
søge nye veje i idrætspolitikken. Det skal sikre 
mangfoldigheden i den danske idrætskultur, og 
det skal tage vare på, at idrætslivet forpligtes i 
en kulturpolitisk sammenhæng.

Programmet skal støtte projekter, der tilrettelæg
ger nye idrætsaktiviteter eller tilrettelægger dem 
på en anden måde eller i andre sammenhænge 
end dem, vi kender. Det er derfor væsentligt, at 
både repræsentanter fra den etablerede idræts
verden og personer med indsigt i de vilkår og be
hov, der gør sig gældende udenfor, er med til at

definere programmets indhold. Programmet skal 
fungere i tre år, hvorefter de indhøstede erfaringer 
indsamles og bearbejdes. Det skal ske på en sådan 
måde
- at alle dele af idrætsverdenen får mulighed for at 
arbejde videre med de idéer, der har vist sig bære
dygtige. Hermed vil det også blive gjort klart, hvil
ke opgaver det frivillige foreningsliv kan påtage sig, 
og hvilke opgaver, der må overlades til andre initia
tiver
- at erfaringerne kan bruges i arbejdet med at for
mulere regeringens idrætspolitik.
Kilde: Regeringens udspil til tipslov.
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M o  dellernes
form an d sn  i øde

Det blev "'modeller
nes" formandsmøde, 
hvor formændene 
blev præsenteret for 
den ene model efter 
den anden: Nye mo
deller for kredsstruk
tur, modeller for IT- 
strategi og modeller 
for ny IU-struktur.

Formandsmødet i april
er det forum, hvor nye ideer og 
tiltag på det organisatoriske 
plan i forbundet bliver lagt frem 
til debat. Det er også stedet 
hvor formanden aflægger beret
ning om forbundets virke, og 
derfor var det en fornøjet Tage 
Carlsen, der kunne konstatere, 
at forbundet fortsætter væksten. 
11.000 nye medlemmer er det 
blevet til med 1997-tallene og 
det giver 243.000 ialt.
Tage Carlsen kunne også byde 
specielt velkommen til gæsterne 
fra de 3 københavnske unioner, 
KFIU, FKBU og LTFU, der deltog 
i formandsmødet som observa
tører, men som fra den 1. januar 
atter er med i DFIF.

Afløseren parat
På rep.mødet i Ringkøbing i no
vember 1997 bekendtgjorde Ta
ge Carlsen, at det var hans sid
ste 4-års periode som formand 
for DFIF. A llerede nu kan en 
enig forbundsstyrelse pege på 
en afløser.
- Vi er blevet enige om, at vi al
lerede på nuværende tidspunkt 
vil melde ud, og pege på Peder 
Bisgaard som ny formand, sagde 
Tage Carlsen, idet han under

stregede, at det naturligvis er 
op til rep.mødet i 2001 at træffe 
beslutningen på demokratisk 
vis.
Tage Carlsen berørte også det 
internationale arbejde i EFCS, 
hvor DFIF de seneste otte år har 
haft formandsskabet.
- Arbejdet med at styrke organi
sationen er nu ved at bære 
frugt, således at EFCS sammen 
med andre breddeorganisatio
ner bliver hørt i EU-sammen- 
hæng, og der er blevet oprettet 
en markedsføringsgruppe, der 
skal skaffe sponsorpenge til 
brug for et fast sekretariat, sag
de Tage Carlsen, der har sagt ja 
til en ny præsident-periode på 
den kommende EFCS-kongres i 
Stockholm.

4 modeller til 
ny kredsstruktur
Lørdag bød på gruppearbejde 
med strukturgruppens 4 forslag 
til en ny kredsstruktur. Forsla
gene bevæger sig kort fortalt fra 
en bevarelse af den nuværende 
kredsstruktur, hvor kontaktper
sonfunktionerne (KKP, AKP og 
IKP) nedlægges og indbygges i 
kredsenes almindelige opgaver. 
Model 2 indeholder en afskaffel
se af kredsenes kvalifikations
grundlag til landsstævnerne, og 
lægger op til større fleksibilitet i 
kredsarbejdet. I model 3 foreslås 
kredsene lagt sammen til 7 regi
oner for at styrke det regionale 
arbejde, og i model 4 nedlægges 
kredsene, og kredsopgaverne 
fordeles mellem forbundet og 
foreningerne.
Der var ikke lagt op til en egent
lig plenumdebat, men fra salen 
blev der spurgt hvorfor man vil
le ændre strukturen? Er det for
di der er kredse som ikke funge
rer, eller har forbundet planer 
om at inddrage kredstilskuddet? 
Svarene må vi vente på. Struk
turgruppen vil samle alle tilken
degivelserne i et debathæfte, 
der efter sommerferien udsen

des til foreningerne. På grund
lag af de nye tilbagemeldinger
ne, vil strukturgruppen udarbej
de et nyt debatoplæg til 
præsentation på formandsmødet 
i november.
M eget tyder dog på, at man lan
der et sted imellem model 1 og 
2, hvor man afskaffer kontakt
personnettet, men bibeholder 
kvalifikationsgrundlaget til 
landsstævnerne.

3 modeller til 
ny IU-struktur
Spørgsmålet omkring kreds
struktur griber også ind i 
Idrætsudvalgets arbejde med en 
ny struktur for sektionerne. For
manden for Idrætsudvalget, Jan 
Reinhold præsenterede formæn
dene for 3 modeller med de fæl
lestræk, at der indføres et idræt
tens rep.møde, hvor alle 
idrætter på landsstævnepro
grammet samles, at der tilknyt
tes en fuldtidsansat sekretær og 
konsulent til Idrætsudvalget 
samt at IKP-nettet nedlægges. 
Forskellen på modellerne ligger 
i sektionernes fremtid. I model 1 
bibeholdes sektionerne som i 
dag med en formand og et med
lem. I model 2 samles idrætterne 
i 4 søljer sammen med nært be
slægtede idrætter, der hver re
præsenteres af ét medlem. I mo
del 3 nedlægges sektionerne 
helt. De to sidste forslag opere
rer begge med et Idrætsudvalg 
på 5 personer.
Jan Reinhold lagde vægt på, at 
IUs forslag er ment som et de
batoplæg. Formændene skal ta
ge snakken ude på kredsmøder
ne, således at man er klar til en 
afgørelse på rep.møde i novem
ber 1999.
- Baggrunden er, at IU føler, at 
der er nogle af sektionerne der 
ikke fungere godt nok. Den nu
værende struktur lægger for me
get op til vedlighold og ikke til 
udvikling, sagde Jan Reinhold, 
idet han præciserede, at det ik-



ke handler om personspørgsmål, 
og ej heller om økonomi.
- Det er ikke for at spare penge, 
at forslagene fremkommer, men 
fordi vi ønsker en fladere struk
tur med en kort kommandovej. 
Kurt Petersen fra styrelsen var 
tilfreds med, at alle modeller in
kluderede en udviklingsgruppe. 
Han tilsluttede sig Jan Rein- 
holds synspunkt, at den nuvæ
rende struktur primært giver 
vedligehold og ikke udvikling
- Modellen med de 4 søjler kan 
sikre, at der sker en udvikling 
via en påvirkning fra de beslæg
tede idrætsgrene, sagde Kurt 
Petersen.
IU ’s 3 modeller til ny struktur
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kan ses på DFIFs hjemmeside: 
w w w.dfif.dk

Forbundet 
og Internettet
Søndag morgen havde Freddy 
Juhl, webm aster for forbundets 
hjemmeside, fået den tilsynela
dende utaknemlige opgave at 
orientere formændende om in- 
ternettet og forbundets planer 
for brugen af det nye medie. Der 
var dog ingen grund til bekym
ring. Interessen for Freddy 
Juhls oplæg, der blev kørt onli- 
nie på nettet, og med IT-konsu- 
lent Lars Borup Andersen som 
musefører, var overvældende. 
Formændende fik på en glimren
de måde dels forevist mulighe
derne for informationssøgning 
på nettet, dels mulighederne for 
kommunikation mellem forbun
det og foreningerne via e-mail
delen på nettet.
Under den efterfølgende debat, 
blev der fra flere sider rejst krav 
om, at DFIF stiller flere e-mail 
adresser til rådighed på forbun
dets eget domæne, dfif.dk. For
bundets IT-udvalg har allerede 
nu taget skridt til, der bliver op
rettet 1000-1500 adresser. Det 
er tanken at hver forening får 
tildelt 10-15 efter behov til be
styrelse og udvalgsmedlemmer. 
Adresserne vil indeholde for
eningens løbenummer, således 
at adressen er bundet til for
eningen i tilfælde af at der sker 
udskiftning blandt de frivillige 
ledere.
På baggrund af Freddy Juhls 
gennemgang af mulighederne 
på internettet, især m.h.t til 
kommunikationen med forenin
gerne via e-mail, bad Kurt Peter
sen formændene om et signal i 
hvilken retning man skulle gå. 
Det signal var entydigt. Se at 
komme i gang, og lad os få gang 
i den elektroniske kommunikati
on mellem forbund og forenin
ger. +

http://www.dfif.dk
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- god pasform med smarte 
detaljer kr. 145,-

W indbreaker:
superlækker fleece, foret, så den virker vindtæt......kr. 435,'

DFIF • FRITIDST
-  praktisk og smart

til aktivitet og afslapning
-  m ed D F IF  • tøj
er du atid velklædt!

Mange kombinationsmuligheder
- høj kvalitet fra Ibo-design

Dansk
F irm aidræ tsforbu nd
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

Telefon 65 31 65 60 
Telefax 65 30 14 26

Tøjet findes i str. S-XXXL.
Yd erlig ere  op lysn inger samt 
bestillin g henvendelse  til 
forbundskontoret

Jakker II - enkelt design med red/green effekt 
- gennem foret....................................... kr. 335,-

U il

Bermuda shorts: elastik i tajle, Shorts: med trus i bomuldr-red/ 
m, 2 lommer kr. 170,- green effekt ved lommer kr. 160,-

1 Sokker: supejkvalitet med logo i farver, der matcher tøjet kr. 33,-

Sweat-strik - flot strik i praktisk farve kr. 308,-

Buks - microfiber, gennemforet m. lommer 
og lynlås v. b en ......................................kr. 255,'

Jakke I: gennemforet med 
mønstret forstykke, lynlås og 
lomme kr. 340,-
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Firm asporten få r  
økonom isk øretæ ve

Mangelfuld registrering 
koster Aalborg Firma- 
sport aktivitetstilskud 
på 475.000 kr.

Et besøg af Kommunernes Re
visionsafdeling i november 1997 
resulterer nu i, at Aalborg Fir
masport får en økonomisk øre
tæve, der kan mærkes.

Efter indstilling fra Folkeop
lysningsudvalget har Aalborg 
Kommunes Kulturudvalg den 
12. maj stadfæstet en beslut
ning om, at Aalborg Firmasport 
skal tilbagebetale 175.000 kr. i 
aktivitetstilskud for året 1996.

Aalborg Firmasport havde for 
året 1996 oplyst at have 3091 
medlemmer under 25 år, men 
Kommunernes Revisionsafde
ling vil kun godkende 2128. En 
afvigelse på 963 medlemmer, 
der altså koster Aalborg Firma
sport 175.000 kr. A fvigelsen 
skyldes, at Kommunernes Revi
sionsafdeling ikke vil godkende, 
at der mangler adresser i med
lemslisterne. Fejlen beror på en 
manglefuld registrering i firma
klubberne, men det vil revisi
onsafdelingen ikke tage hensyn 
til.

Præcise 1997-tal
Medlemslisterne har indtil 1996 
ligget ude hos firmaklubberne, 
men i Aalborg Firmasport er 
man fra 1997 gået over til cen
tral registrering, efter at DFIFs 
edb-program SuperNova kom på 
gaden. 1997-tallene er meget 
præcise, og derfor eksisterer 
problemet med mangelfuld regi
strering ikke længere. A lligevel 
har kulturudvalget »døm t« A a l
borg Firmasport til at miste hele 
aktivitetstilskuddet for 1997, i 
alt 300.000 kr. Aalborg Firma
sport kommer således til at

mangle næsten 475.000 kr. i kas
sen i år.

DFIF har haft konsulent Jan 
Steffensen koblet på sagen, og 
han finder folkeoplysningsud
valgets straffeaktion helt urime
lig.

- Jeg synes det er vigtigt, at vi 
her skelner mellem svindel og 
udygtighed. Det er jo ikke tale 
om at Aalborg Firmasport ope
rere med fiktive medlemmer.
Det er tale om, at firmaklubber
ne tilknyttet Aalborg Firmasport 
ikke har ført deres lister godt 
nok. Det er rimeligt nok, at A a l
borg Firmasport skal tilbagebe
tale tilskuddet for 1996, men jeg 
finder det helt urimeligt, at A a l
borg Firmasport skal miste hele 
tilskuddet for 1997. Det kan vi 
kun tolke som en ekstra bøde, 
siger Jan Steffensen og fortsæt
ter.

- Folkeoplysningsloven giver 
kommunerne lovhjemmel til at 
straffe foreninger med fratagel
se af aktivitetstilskuddet. Lo
ven skelner desværre ikke mel
lem svindel og udygtighed.

Lukker sagen
I Aalborg Firmasport er man ry
stet over afgørelsen, men man 
vil ikke anke sagen til Aalborg 
Kommunes byråd. Man har søgt 
at få foretræde for Kulturudval
get for at forklare situationen, 
men det har Kulturudvalget ikke 
ønsket. I stedet agter Aalborg 
Firmasport-ledelsen at indkalde 
til en ekstraordinær generalfor
samling den 16. juni, hvor man 
vil redegøre for sagen, og kom
me med forslag til vedtægtsæn
dringer og en kontingentforhø
jelse.

- Jeg vil gerne understrege, at 
det er en enig bestyrelse, der 
ønsker at lukke sagen nu. Vi ag
ter ikke at anke sagen til byrå
det, og vi har taget Kulturudval

Formanden for Aalborg Firmasport, Ver
ner Sørensen understreger, at alle m ed 
lem m er har deltaget i aktiviteter i A a l
borg  Firmasport, og  at det ikke er tale 
om fiktive medlemmer, selvom  K om m u
nernes Revisonsafdeling ikke vil godken 
de medlemslisterne. Foto. Leif Lund.

gets indstilling til efterretning, 
siger formanden for Aalborg Fir
masport, Verner Sørensen.

- Vi må konstatere, at vi har 
ikke været dygtige nok til at re
gistrere vores medlemmer. Vi 
må bide i det sure æble og se at 
klare os igennem, som vi kan 
bedst. Derfor spørger vi nu vo
res klubber om, hvad vi skal gø
re, siger Verner Sørensen.

Aalborg Firmasport er ikke 
den eneste forening i Aalborg 
Kommune der har fået set med
lemslisterne efter i sømmene. 20 
andre foreninger er blevet un
dersøgt, og 9 af dem, bl.a. Aa l
borg Svømmeklub og Nørre
sundby Bold Klub, skal nu 
betale et 6-cifret beløb tilbage 
fra 1996 og mister aktivitetstil
skud for året 1997. +
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firmaichrael
DFIFs forbundsformand, Ta
ge Carlsen fylder 60 år, men der 
er intet, der tyder på, at han er 
indstillet på at sætte farten ned 
de første par år, selv om han på 
det seneste repræsentantskabs
møde meddelte, at det var den 
sidste 4-årige periode han lod 
sig vælge til.

I sin formandstid - næsten 20 
år - har han “ slidt" en halv snes 
kulturministre op som firma
idrættens frontløber på de bone
de gulve på Christiansborg og i 
ministerierne. Han har lige så 
længe været medlem af Idræt
tens Fællesråd, og har dermed 
siddet længere i Fællesrådet end 
nogen anden. Som medlem af 
talrige ministerielle udvalg og 
med sæde i politiske baggrunds
grupper, har Tage Carlsen været 
med til at sætte dagsordenen for 
idrættens udvikling på alle pla
ner.

Hverdagen er travl, og et hur
tigt blik i kalenderen afslører, at 
forbundsformanden med over 
120 rejsedage sidste år ikke 
overrender hjemmet i Ringkø
bing. Det lykkedes dog Firma
idræt at få en snak med for
bundsformanden, ikke kun om 
30 år som leder i DFIF, men også 
om fremtiden.

Det er din sidste periode som for
mand for DFIF. Hvad er grunden 
til at du stopper om 3 år?

- Man synes måske ikke selv, 
at man bliver gammel, men jeg 
har for ofte set, at man lige ta
ger en periode for meget. Nu 
har jeg  været med i DFIFs ledel
se i 30 år, og når jeg  går af, bli
ver det efter 23 år som formand. 
Og så synes jeg, at man i god 
tid skal planlægge et generati
onsskifte. Jeg regner nu heller 
ikke med at blive arbejdsløs. Der 
bliver andre opgaver, som jeg 
får bedre tid til, bl.a. ROFI-Cen- 
tret, der er et hjertebarn, som

har vokset sig stort. Og så er 
der også et par bestyrelsespo
ster, der skal passes.

Hvad har været den største 
triumf i din tid som formand?

- Det har jo været én lang pro
ces. Flere ting er på mange må
der kommet som et led i en ud
vikling, men skal jeg pege på et 
område, må det være økonomi
en. Forbundets økonomiske ud
vikling er fundamentet for DFIFs 
styrke i dag. En af de begiven
heder, der står tydeligst i min 
erindring, er et forlig i en sen 
nattetime i Viborg, hvor vi i 
Idrættens Fællesråd fik forhand
let en ny fordelingsnøgle for 
idrættens tipsmidler på plads. 
Den gav DFIF 1 % mere i til
skud, fra 4 til 5 %. Det var en 
stor fremgang for os, og i dag 
betyder den ene procent om
kring 5 mio. kr. mere til firma
idrætten.

Hvad har været den 
største skuffelse?

- Nu bliver det svært. Jeg vil 
ikke sige, at der har været deci

derede skuffelser. Hvis jeg skal 
pege på noget, var det da vi 
måtte skille os af med Oksbøl- 
centret. Det var et dejligt sted, 
men DFIF kunne ikke drive det 
videre som kursuscenter på for
nuftige vilkår. Det var vedmo
digt at sælge det, for Oksbøl- 
centret havde dannet ramme 
om DFIFs satsning på familien 
tilbage i 1970’erne.

Hvad er firmaidrættens styrke 
i forhold til det øvrige 
foreningsliv?

- Vi er motionsmindet og vores 
ledere er mere motiverede for 
det motionsprægede i idrætten 
og er ikke så bidt af det konkur
rencemæssige. Og så er vi spe
cielle, fordi v i med vores tilknyt
ning til firmaerne tager 
udgangspunkt i arbejdspladsen. 
M ange der dyrker firmaidræt, er 
ikke medlem andre steder. En 
anden styrke er, at vi bedre end 
de andre idrætsorganisationer 
forstår at ændre kurs efter, hvor
dan samfundet udvikler sig. Vi 
har en flad struktur, og der er ik
ke langt fra DFIFs ledelse og ud
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feen
til formanden for en lokal for
ening hvis det handler om råd 
og dåd.

Det var styrkerne. Men hvor står 
firmaidrætten så svagt?

- Jeg synes ikke, vi har nogen 
svagheder på det idrætsmæssi
ge område. Men måske står vi 
for svagt i forhold til vores om
verden.

Vores ledere er traditionelt 
mere tilbageholdende, og stiller 
ikke de samme krav som de an
dre foreninger. Vi har også 
svært ved at trænge igennem i 
medierne, der er m eget resultat - 
fikserede på eliteidrætten.

Jeg synes alligevel, at vi kan 
spore en ændring. I forhold til 
for 15-20 år siden, er der i dag 
mange flere der ved, at der er 
noget der hedder DFIF. For 20 år 
siden var der ingen - heller ikke 
politikerne - der nævnte eller 
regnede med firmaidrætten. Så 
jeg synes det går den rigtige vej 
med at blive anerkendt, ikke 
kun på lokalt plan, men også på 
landsplan.

Har firmaidrætten en fremtid i 
det danske idrætsbillede?

- Jeg mener at firmaidrætten 
har en stor og vigtig rolle at 
spille i de kommende år. Vi skal 
holde fast i vores tilknytning til 
firmaerne - den må vi ikke slæk
ke på - men vi skal lytte til sam
fundets signaler.

Og her er det især indsatsen 
på ældreidrætsområdet og på 
Idræt om dagen - området der 
skal prioriteres.

Nogle af DFIFs ledere, der er 
på vej ud af arbejdsmarkedet, 
kan i stedet arbejde videre med 
tilbud til den stadig større grup
pe af ældre - eller seniorer - som 
nogen foretrækker at kalde æl
dregruppen.

Hvilke tilbud skal firmaidrætten 
satse på i fremtiden?
- Den traditionelle idræt har al
tid været fundamentet for DFIF, 
og det skal den også være frem
over. Men vi skal være opmærk
somme på, hvad der sker om
kring os. Et godt eksempel er 
bowlingsporten, som er blevet 
utrolig populær hos firmaerne. 
Her kan alle være med, og det er 
måske netop derfor, den passer 
så godt ind i DFIF. Og så må vi 
som nævnt ikke glemme ældre
området. Det sidste år har vi op
levet en vældig interesse for vo
res koncept med 
Virksomheds-Trim, hvor vi går 
ud på virksomhederne og hjæl
per dem i gang med motion og 
idræt på arbejdspladsen.

Hvad har gjort arbejdet i DFIFs 
ledelse så spændende, at du er 
blevet ved i snart 30 år?

- De gode oplevelser har været 
i overtal. Arbejdet har ikke væ
ret træls, og så har der været 
det gode samarbejde med sty
relsen. Arbejdet med firma
idrætten blev jo hurtigt en livs
stil, og det har været 
spændende og udfordrende at 
være med til at præge udviklin
gen siden starten på Nordsø- 
værftet i 1966. Ikke mindst fordi 
mulighederne har været til ste
de. Og så må jeg  også sige, at 
jeg har haft 100 % opbakning til 
arbejdet på hjemmefronten. In
ger har på mange måder funge
ret som en slags næstformand i 
DFIF, for jeg  har altid kunne 
drøfte alt med Inger, fordi hun 
har været med fra starten og 
kender forbundet.

,ydelse
nand Tage  C a r ls®11
"o åi den 30. » a ,.
„i besluttet at le )« .

or in d b y g  
il recept'0*1
Centret, Kirkevej 26 
i Ringkøbing

ag den 6. jum 199»
S «, a . 11.00-16.00

Med venl?  j^forbund  
*  Firmaidw« Firmaidr*t

Der er en tradition for, at mange 
firmaidrætsledere bliver ved i 
mange år. Ser du det som en 
styrke eller er det en svaghed for 
firmaidrætten ?

- Det er en kolossal styrke, at 
mange af vores ledere bliver ved 
i mange år. Det er med til at g i
ve ro og sammenhæng i forenin
gerne. På den anden side lurer 
faren jo ved, at de gamle ledere 
skræmmer de unge væk. Et godt 
råd til vores formænd må derfor 
være, at deres fornemste opga
ve må være at skaffe ny ledere. 
Men processen er godt i gang, 
for vi ser flere og flere nye an
sigter på formandsmøderne, så 
jeg  er ikke nervøs for generati
onsskiftet.
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Den blå bog
1966-1969 formand for Nordsøværftets
Idrætsklub. Fra stiftelsen i 1967 formand for 
Ringkøbing og Omegns Firmaidræt (ROFI). 1969- 
1979 formand for Vestjyllandskredsen under 
DFIF. Fra 1971 medlem af DFIFs forbundsstyrel
se, fra 1976 som næstformand og fra 1979 som 
formand. 1970-1978 formand for Fritidsnævnet i 
Ringkøbing. 1978-1994 medlem af Fritidsnævnet 
(senere Folkeoplysningsudvalget). 1975- for
mand for ROFI-hallen siden opførelsen (fra 1991 
ROFI-Centret). 1978- medlem af Idrættens Fæl
lesråd. 1982-1986 formand for Idrættens Fælles
råd. 1981 medlem af Tipstjenestens bestyrelse. 
1979-1983 medlem af Kulturministeriets elite
idrætsudvalg. 1985-1987 medlem af Kulturmini
steriets breddeidrætsudvalg. 1978-1982 medlem 
af bestyrelsen i EFCS (European Federation of 
Compagny Sports). 1982-1990 Vicepræsident for 
EFCS. 1990- præsident for EFCS. 1989 Ridder af 
Dannebrogsordenen. 1991- formand for FMI 
(Foreningen til fremme af motion og idræt i dag
timerne). 1991 formand for Idrættens Fællesråd. 
1993-94 medlem af Kulturministerens særlige 
Idrætsidégruppe. 1994 i bestyrelsen for Lokale 
og Anlægsfonden. 1995 formand for Idrættens 
Fællesråd. 1995-96 medlem af socialdemokrati
ets idrætsarbejdsgruppe. 1996 ridder af 1. grad 
af Dannebrogsordenen.
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V i  c y k l e r  t i l
a r b e j d e

Nyt sam arbejde m ellem  
DFTF og Dansk Cyklist 
Forbund om  landsdæ k
kende kam pagne. „Vi 
cykler til arbejde" fra  
den 21. august til den  
11. septem ber.

Et helt nyt samarbejde mellem 
Dansk Firmaidrætsforbund og 
Dansk Cyklist Forbund har set 
dagens lys. I den kommende 
sommer vil vi samarbejde om en 
kampagne, der vil give mange 
flere mulighed for at opleve for
delene ved at cykle til arbejde. 
„Vi cykler til arbejde" hedder 
kampagnen, og den løber fra 
den 21. august til den 11. sep
tember. Kampagnen går i al sin 
enkelthed ud på at få flere til at 
cykle til og fra arbejde. Den dag
lige motion og et godt helbred 
er nogle af fordelene ved at del
tage.

Præmier for 
over 100.000 kr.
Derudover er kampagnen også 
en konkurrence, hvor I kan del
tage i en landsdækkende lod
trækning og vinde flotte præmi
er. I kan også konkurrere med 
hinanden, mod chefen, mod an
dre firmaer - om hvem der cykler 
mest. Vi håber, I vil snakke om 
den daglige cykeltur, sammen
ligne resultater og erfaringer, og 
forhåbentlig sætte cykelrelatere
de diskussioner i gang.

Lav et
eller flere hold
På jeres virksomhed kan I delta
ge i kampagnen og konkurren
cen ved at tilmelde et eller flere 
hold. I skal mindst være 4 delta
gere på et hold. Om I sammen
sætter holdet på tværs af alder, 
køn, afdeling eller faggrænser, 
er lige fedt, men det kan være et 
ekstra krydderi i konkurrencen, 
hvis ét kontor/afdeling konkur
rerer mod et andet hold fra en 
anden del af virksomheden. Så 
er I mange, der gerne vil deltage 
i kampagnen, kan I lave flere 
hold og konkurrere mod hinan
den.

Hvad skal I så gøre?
Ideelt skal I cykle til og fra ar
bejde hver dag i de tre uger, 
kampagnen varer. I kan også ta
ge bus, tog, cykel i en kombina
tion, det vigtige er, at I ikke ta
ger bilen til arbejdet i de tre 
uger. Hver dag den enkelte del
tager på holdet har cyklet til ar
bejde, krydser han/hun sig af på 
et køreskema. På skemaet kan I 
også skrive, hvor mange kilome
ter I har cyklet. Så kan I konkur
rere indbyrdes eller med andre 
hold om, hvem der cykler mest 
og længst.

Sådan deltager I i 
konkurrencen
Konkurrencen er lige så enkel 
som selve cyklingen. Du og de 
andre på holdet, skal bare cykle 
mindst halvdelen af turene til og 
fra arbejde i de tre kampagne
uger, så deltager I i konkurren
cen. Cykler i alle turene på de 
tre uger, fordobler I jeres vinder
chancer. Så jo flere ture jo større 
er chancen for, at netop I vinder.

Plakater/
køreskemaer
For at holde rede på cykelturene 
og km-antallet får hvert hold et 
køreskema, hvor I krydser jeres

cykelture af. Hver deltagers 
navn står på skemaet, som hæn
ger på en opslagstavle eller an
det centralt sted. På den måde 
kan I holde lidt øje med hinan
den og opmuntre til at alle cyk
ler, så I får flere lodder i konkur
rencen.

Kontaktperson
Holdet vælger en kontaktper
son, der har ansvaret for at kø- 
reskemaet bliver krydset af, har 
kontakten til sekretariatet, og i 
øvrigt er den der motiverer og 
opmuntrer deltagerne. Når kam
pagnen er slut den 11. septem
ber, sender kontaktpersonen kø- 
reskemaet ind til sekretariatet.

Præmier
Og hvad kan I så vinde? Det er 
sjovt at slå chefen eller kollega
en i, hvem der har de bedste cy
kellår. Det i sig selv er en sejr. 
Derudover udlodder vi en lands
dækkende hovedpræmie, som er 
en rejse for 4 til en værdi af
16.000 kr., samt cykler og cykel
udstyr til 2.- 3.- og 4.pladserne. 
Hvis der er lokale konkurrencer i 
jeres område, deltager I også i 
dem. Her vil præmierne også ha-



ve noget med cykler at gøre.
A lle deltagerne får et nummer 
af bladet Cyklister gratis, med 
et 16 siders kampagnemagasin 
med artikler og gode råd spe
cielt skrevet til kampagnens del
tagere. Samtidig får alle delta
gere mulighed for at købe flotte 
kampagnevarer til fordelagtig 
pris. Virksomheden får til gen
gæld et sundere personale og 
gevinsten ved at personalet cyk
ler for et renere miljø. Oven i det 
får virksomheden et diplom, 
hvis holdet cykler mindst halv
delen af turerne til og fra arbej
de.

Det koster det
Der er et deltagergebyr på 10 kr. 
pr. deltager. Man kan betale for 
at deltage på tre forskellige må
der: 10 kr. for bare at deltage, 
man kan købe en pakke med lidt 
kampagneudstyr, eller man kan 
købe en pakke med mere kam
pagneudstyr. I pakkerne er del
tagerbetalingen inkluderet i pri
sen. Priser og udstyr er ikke 
endeligt fastlagt endnu, men 
det ligger i prislejet omkring 50- 
150 kr. fra den billigste til den 
dyreste. Din virksomhed kan og
så blive sponsor for kampagnen. 
Det koster kun 1000 kr., og for 
det beløb får virksomheden sit 
navn og logo trykt på køreske- 
maet. Det kræver tilmelding se
nest den 10. juli.
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Samarbejdspartnere
Ud over samarbejdet med DFIF, 
lægger vi op til, at der lokalt 
mellem Dansk Cyklist Forbunds 
lokalafdelinger, lokale Agenda 
21-grupper, der er en lokal miljø
gruppe, grønne guider og kom
munen, indgås et samarbejde 
om kampagnen.

Nærmere
oplysninger
Alle spørgsmål vedrørende kam
pagnen og konkurrencen stiles 
til Dansk Cyklist Forbunds se

kretariat, hvor Anne Rosenvold 
og Lars Andreasen er på telefon 
33 32 31 21 mellem klokken 10 
og 15.

Tilmelding
Fra den 25. maj kan I tilmelde jer 
til kampagnen direkte til sekreta
riatet, hos Dansk Cyklist For
bund, Rømersgade 7 1362 Kø
benhavn K, tlf: 20 14 42 92 eller 
fax: 33 32 76 83. Du kan E-maile: 
dcf@inet.uni2.dk eller tilmelde 
dig via internettet på adressen: 
http://pauli. uni2. dk/dcf/vicykler/

Det kan I vinde
En rejse for 4 til en værdi af 16.000 kr.

4 x 4  cykler til en værdi af 4000 kr. pr. stk.

4 sæt Goretex Classic regntøj fra Freestyle til 
en værdi af 3000 pr. sæt.

5 sæt cykeltasker til en værdi af 1000 kr. pr. 
sæt.

10 xlO cykelcomputere, værdi 200 pr. sæt.

10 xlO sær Nefa M arw i cykellygter med
reflekser til en værdi af 100 kr. pr. sæt.

Tilm elding
(k a n  aka  fra  Han 9.R m a il(kan ske fra den 25. maj)
Tilmeldingskupon, Er I flere hold kan I kopiere tilmeldingskuponen.

_ ] Ja, vi vil gerne deltage i “Vi cykler til arbejde" fra 21. august til 11. September. 
Vi e r ___| personer på holdet.

_J Arbejdspladsen vil gerne være sponsor for kampagnen 
(pris: 1.000 kr. - tilmelding senest 10/7.

Kontaktperson

Arbejdsplads

Evt. afdeling 

Adresse

Telefon ________ ___________ Fax___________ __________ _____ _________

N å r  v i  h a r  m o d t a g e t  je r e s  t i lm e ld in g , v il v i  s e n d e  en  b e k ræ fte ls e  p å , a t I  h a r  t i lm e ld t  jer. 
S a m t id ig  få r I  en  b e s t i l l in g s - o g  p r is lis te  p å  k a m p a g n e v a r e r  o g  in fo rm a t io n  o m  b e ta l in g  a f  

d e lta g e r g e b y r  m .v .

E r  I  fle re  h o ld  d e r  vil t i lm e ld e  jer, sk a l I  k o p ie r e  t i lm e ld in g sb la n k e tten , u d fy ld e  d en  o g  s e n d e  e l 
le r  fa x e  d en  til D a n s k  C y k lis t  F o r b u n d , R ø m e r s g a d e  7, 1362 K ø b e n h a v n  K, fa x  33 32 76 83. D e t  

e r  o g så  m u l ig t  a t e -m a ile  p å  d c f@ in e t .u n i2 .d k  e lle r  t i lm e ld e  s ig  v ia  in te r n e t t e t  p å  a d res sen :
h t t p : / /p a u l i . u n i2 .d k /d c f /v ic y k le r /

mailto:dcf@inet.uni2.dk
http://pauli
mailto:dcf@inet.uni2.dk
http://pauli
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Jesper Lohmann (Finn) 
og Peter Gantzler (M ike) i 
kamp for Krone Taxa ved  
Dansk Taxi Sports lands

stævne.

Stemningen var helt 
i top ved Dansk Taxi 
Sports landsstævne i 
Valby-hallen.

Det blev på alle måder en fest
ligt begivenhed, da Dansk Taxi 
Sport samlede 750 taxi-folk i Val- 
by-Hallen til det årlige lands
stævne. Tonen blev allerede slå
et an fra morgenstunden, da 
skuespilleren John Hahn-Peter- 
sen i rollen som Verner Boye- 
Larsen, direktør for Krone Taxa, 
åbnede landsstævnet med en 
festlig tale.

Krone Taxa 
festede med
Hele holdet bag TV-succesen 
var mødt op for at få et par sce
ner »i kassen« til nye afsnit der 
vil blive sendt til efteråret, men 
efter den indledende show
kamp til ære for TV-kameraerne, 
gik skuespillerne og teknikerne 
til sagen med liv og sjæl. For de 
var også kommet for at få en af
slappet fridag sammen med kol
legerne - og fik samtidig en 
chance for at møde den rigtige

DEKI
SPORTSPRÆMIER

Roskildevej 327 • 2610 Rødovre 
Telefon 36 70 24 00 • Telefax 36 70 22 24 

E-mail: deki@deki.dk 
Største udvalg i præmier til alle sportsgrene

M edaljer - Plaketter - Pokaler - Fade 
Statuetter - D ragtmærker - V impler - Emblemer

KØBENHAVN 
36 70 24 00

GRATIS FARVEKATALOG TILSENDES 
SKANDINAVIENS STØRSTE UDVALG 

TIL REELLE LAVE PRISER

T axa-staevne
på toppen

taxaverden. TV-holdet deltog i 
fodbold, billard, badminton, 
bowling og skydning, og de rig
tige taxa-folk syntes det var et 
frisk pust udefra, at de kendte 
deltog på lige fod i landsstæv
net.

Skuespillerne følte sig godt 
tilpas i de professionelles sel
skab, og colaerne blev efter ind
satsen på banen skiftet ud med 
et par øller fra baren, og der var 
mange af de rigtige taxafolk der 
fik en autograf eller to med 
hjem. Festlighederne forsatte 
lørdag aften, hvor Pernille Høj
mark, Anders W. Berthelsen og 
Peter Mygind satte deres præg 
på løjerne ved aftenfesten, ved 
flere gange at indtage scenen 
og give et nummer.

Årets stævne
Dansk Taxi Sports landsstævne 
er for mange et højdepunkt man 
ser frem til hele året. Her træffer 
man gode venner og kolleger, 
som man måske kun ser den 
ene gang om året. Esbjerg Taxa 
stiller altid med et stort hold, og 
dette års landsstævne var ingen

undtagelse. Annette Madsen 
og Lene Ejbye fra Esbjerg Taxa 
deltog for 15. gang, og de vil ik
ke undvære stævnet.

- Vi stiller med 50 deltagere 
fra Esbjerg Taxa, og det årlige 
landsstævne vil vi for alt i ver
den ikke undvære. Det er noget 
vi ser frem til hele året. Vi kom 
til København i går aftes med 
toget, for vi kunne jo lige så 
godt checke byen af på forhånd, 
fortæller de to taxa-piger fra det 
vestjyske, der glædede sig til 
aftenfesten.

På krykker til landsstævne. Irene Lyhne fra Varde har vundet mesterskabet i rif
felskydning de sidste 3 år, men måtte i år nøjes m ed rollen som tilskuer. Irene 
b lev  opereret i knæet fire dage før landsstævnet, m en ville ikke undvære det so 
ciale samvær.

mailto:deki@deki.dk
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Firmaidrætten 
som livsstil
Også formanden for Vejle Am ts
kreds, Hans Erik Borbjerg, var 
fuld af beundring over det ledel
sesmæssige sammenhold, der 
hersker i Kolding Firma Sport. 
Det gav han klart udtryk for i sin 
lykønskningstale, der kom lige 
fra hjertet.

- Den måde KFS bliver ledet 
på, er et forbillede for alle os an
dre og skyldes, at der er tale om 
ildsjæle, som har gjort arbejdet 
med firmaidrætten til en livsstil. 
Vi må alle have den største re
spekt for disse ledere, som ikke 
alene har kræfter til det lokale 
arbejde, men også til at gøre en 
indsats på amts- og landsplan. 
Det er der grund til at sige dem 
tak for, sagde Hans Erik Bor
bjerg. Formanden for Samvir
kende Idrætsforening i Kolding 
(SIK), Søren Kjems-Petersen, be
nyttede lejligheden til at give de 
tre pionerer et par ord med på 
vejen. Han glædede sig person
ligt over, at såvel Jørn O. Godt 
som Svend Bjørnbak har været 
med i Samvirkets arbejde.

- Midt i glæden må vi dog også 
konstatere, at der næppe kom
mer mange 25 års jubilarer 
blandt de frivillige ledere mere. 
Der er fortsat mange unge, som 
gerne vil yde en indsats, men de 
holder ikke så længe i disse ti
der, og det er betænkeligt, sag
de SIK-formanden. Og lad os så

lige benytte lejligheden til kort 
at orientere om, hvad de tre Kol- 
ding-ledere har på “ samvittig
heden” :

Jørn O. Godt startede sit ar
bejde i KFS i 1963, da han blev 
valgt ind som bestyrelsesmed
lem i fodboldafdelingen. I 1969 
blev han formand for Kolding 
Firma Sport, i 1971 kom han ind 
i DFIFs idrætsudvalg, i 1984 blev 
han valgt ind i forbundets sty
relse, og siden 1988 har han væ
ret næstformand.

Svend Bjørnbak blev valgt ind 
i KFS' fodboldudvalg i 1973. I 
1978 forlod han udvalget for at 
påtage sig opgaven som sekre
tær i forretningsudvalget - en 
opgave, han stadig varetager. 
Siden 1985 har han været for
mand for Parkhallen, som KFS 
ejer sammen med Kolding 
Håndboldklub. Han har modta
get KFS' lederpokal, hæderstegn 
og guldnål, ligesom han har 
modtaget DFIFs hæderstegn.

John Lykkehus blev valgt ind i 
fodboldudvalget i 1968 og kun
ne i år have fejret 30 års jubilæ
um, hvis ikke han havde valgt at 
holde en pause i KFS fra 1975 til 
1980. Før pausen var han bl.a. et 
år næstformand og også sekre
tær for bestyrelsen. Da John 
Lykkehus i 1980 vendte tilbage, 
var det for at træde ind i hånd
boldudvalget. 1985 blev han 
valgt som næstformand i KFS, 
og den post har han fortsat.
John har modtaget KFS' leder- 

og DFIFs hæderstegn.

Den måde, Kolding Firma 
Sport bliver ledet på, er 
et forbillede for alle os 
andre, sagde formanden 
for Vejle Amtskreds,
Hans E. Borbjerg, ved ju 
bilæumsreceptionen. Her  
skåler han m ed  Svend  
Bjørnbak (tv), John Lyk
kehus og  Jørn O. Godt.

DFIFs forbundsformand Ta
ge Carlsen, var fuld af beun
dring, da han i Parkhallen i Kol
ding, kunne overrække to af 
Kolding Firma Sports ledere, 
Svend Bjørnbak og John Lykke
hus, forbundets fortjensttegn, 
der i fø lge præmisserne “kan 
tildeles en firmaidrætsleder, 
som har udført et særdeles ak
tivt og årelangt arbejde (25 år) 
for firmaidrætten".

- Det er fantastisk, at de har 
holdt i 25 år. Som foreningslede
re er det lang tid, og det tyder 
på et godt kammeratskab i Kol
ding, og de har i hvert fald ikke 
slidt hinanden op, sagde Tage 
Carlsen, der samtidig kunne 
overrække forbundets næstfor
mand siden 1988, Jørn O. Godt, 
en gave for et helt enestående 
jubilæum: 35 år i firmasportens 
tjeneste i Kolding, heraf de se
neste 25 år som formand.

- Når Jørn får en gave, hænger 
det ganske enkelt sammen med, 
at han i forvejen har fået alle de 
hæderstegn, forbundet har til 
rådighed. Senest har han fået 
Guldnålen, kunne DFIF-forman- 
den fortælle de mange gæster 
ved jubilæumsreceptionen den
2. maj.
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Basiskursus i
ældreidræt

I © f t G I c i r G t  1998 er det mu
ligt at tage DFIFs spændende 
basiskursus i ældreidræt. Kurset 
henvender sig til alle, der gerne 
vil have en god teoretisk og 
praktisk baggrund for at kaste 
sig ud i at igangsætte ældre
idræt. Også ledere og instruktø
rer, der allerede er i gang vil 
kunne finde ny inspiration på 
kurset, der giver deltagerne en 
lang række praktiske ideer, der 
kan afprøves på halgulvet der
hjemme i foreningen.

Ældreidræt 
i teori og praksis
Kurset består af to moduler på 
hver en weekend, hvor kursi
sterne dels bliver indført i teore
tisk basisviden og dels bliver in
troduceret til en række sjove og 
spændende aktiviteter for ældre. 
På kurserne bliver der gennem
gået bl.a. ældrepædagogik og -

psykologi, kredsløbet, muskler 
og bevægelighedstræning, mu
sik og bevægelse, boldspil, op
varmning, ernæring, svømning, 
slagboldspil og m eget andet. 
Kursusmodul 1 afvikles den 7. - 
8. november og kursusmodul 2 
den 21. - 22. november 1998. 
Begge moduler finder sted på 
Nørgaards Højskole i Bjerring
bro. Modulerne kan kun tages i 
sammenhæng, dvs. deltagelse i 
modul 2 forudsætter gennemfø
relse af modul 1.

Sådan tilmelder 
du dig
Prisen for begge moduler er i alt 
800 kr., der dækker kursusop
hold, forplejning og undervis
ning. Tilmeldingsfrist er man
dag den 5. oktober. Kursisterne 
optages i den rækkefølge tilmel
dingerne indgår. Skynd dig - der 
er kun få pladser på kurset.

Tilmeldingsblanketter kan rekvi
reres hos Aktivitetsudvalget på 
DFIFs forbundskontor.
Er du interesseret, så kontakt 
aktivitetskonsulent Steffen Røjs
kjær eller AU-sekretær Birte We- 
sting for yderligere oplysninger.

♦

Går du m ed planer om at igangsætte ældreidræt i din forening, eller er du blot ude ef
ter ny inspiration er DFIFs basiskursus i ældreidræt lige noget for dig. Arkivfoto. DFIF.

O ptim ism e i 
idræ tsm æ rket
Ved årsmødet 28. marts 1998 
kunne Idrætsmærket -  til trods 
for DIFs udtræden fra samarbej
det ved årsskiftet 96/97 - se til
bage på 1997 som et godt år. 
Den frygtede store tilbagegang i 
antal erhvervede mærker blev 
imødegået ved mange gode 
initiativer, således at der blev 
erhvervet 6.800 idrætsmærker, 
kun 200 færre end i 1996. Samti
dig lykkedes det at spare især 
på de administrative omkostnin
ger, hvilket sammen med teg 
ningen af fem B-medlemskaber 
(Dansk Militært Idrætsforbund, 
Danmarks Gymnastik Forbund,

Dansk Handicap Idræts For
bund, Beredskabsstyrelsen og 
Dansk Politi-Idræts Forbund) har 
betydet, at Idrætsmærket nu har 
en sund økonomi.
Idrætsmærket har nedsat et me
get aktivt Idéudvalg, som, efter 
en m eget vellykket 
Visionskonference i november 
97, har iværksat en række initia
tiver til modernisering og effek
tivisering af Idrætsmærket, såle
des at dette gamle mærke atter 
opnår en fremtrædende plads i 
danskernes bevidsthed.
Ved årsmødet blev Idrætsmær
kets seks vandrepokaler tildelt

foreninger og ledere, som i 1997 
har ydet en særlig god indsats i 
arbejdet med at erhverve 
idrætsmærker, eller som på an
den måde har arbejdet energisk 
for Idrætsmærket:
Pokalerne blev uddelt til: Maribo 
Handicap Idræts Forening, Vejle 
Amts Badmintonafdeling (arbej
de med unge), Odder Idræts- og 
Gymnastikforening, Dianalund 
Idrætsforening, Oversergent J.
H. Jensen, FSN Værløse og Ma
jor Bjarne Sørensen (formand for 
Idéudvalg).
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14 nye petanque-in - 
struktører der gerne 
vil ud at lære fra sig. 
Yderst til venstre in
struktør Knud Johan
sen, Ry, derefter 
Svend Dahl Jensen, 
Erik Højland, A lex  
Mortensen, Keld Kri
stiansen, Per Møller 
Jensen, John Ardal, 
Poul Erik Andersen, 
Freddie Dahl Nielsen, 
Jesper Hansen, Karen 
Ingrid Smidt (Kis), Per 
Pedersen, Kjeld Ja
cobsen, Hans Jørgen 
Pedersen, (ny grøn in 
struktør), Preben  
Madsen.

hold
klar

DFIF er nu klar med et nyt 
hold kugleskøre petan- 
que-instruktører der er 
parat til at lære fra sig.

Den 17. oktober 1997 mødte 
14 petanque spillere op på Nr. 
Sundby Idrætscenter for at star
te en uddannelse som petanque 
instruktører i DFIF. Vi kom med 
vidt forskellig baggrund, nogle 
spillede m eget andre næsten ik
ke og meget hurtigt var vi rystet 
sammen til et godt team. Samti
dig havde v i gode instruktører i 
Knud og Hans Jørgen og ikke at 
forglemme vores kursusledere, 
som på første del var Jytte og 
de 2 næste Ulla. Begge opfyldte 
deres opgave til stort ug.
De 2 sidste gange var vi i Ry, 
hvor vi havde mistet en 3 styk
ker fra første del. Til gengæld 
var der kommet 3 nye til. Men 
hvad, vi er ve l sociale, så de 
faldt hurtigt til, selv Jesper. Her 
i Ry havde vi 10 baner til rådig
hed og de b lev benyttet flittigt, 
da vi var et hold som m eget ger
ne ville spille, selv om det der

med at spille på tid ikke altid er 
lige sjovt, da vi ikke alle er fra 
Middelfart.

Sikkerhedshjelm 
som standardudstyr
På et tidlige afholdt petanque- 
kursus, indførtes et helt nyt 
kast, som da blev døbt “Ulla” . 
Det er fremover omdøbt til et 
“Kis Ulla". Grunden er selvføl
gelig  at Kis udførte nøjagtig det 
samme kast her på vort kursus. 
Dette medførte en diskussion 
omkring sikkerhedsudstyr, hvor 
det evt. kunne blive nødvendigt 
med et krav om hjelm.
Lørdag på sidste del havde 
Hans Jørgen fødselsdag, hvilket 
selvfølgelig blev fejret med både 
gaver, flag, sang og lagkage. 
Samtidig kunne Hans Jørgen om 
søndagen kalde sig grøn instruk
tør, den første indenfor petan
que. Og så gav han også en lille 
en.

Besøg af 
„kuglemanden"
Lørdag eftermiddag havde vi 
besøg af “kuglemanden" fra 
Randers. Han havde et pænt ud

valg af kugler og der var nogle 
stykker som købte nye, også 
selv om pengene var brugt på 
en ny kjole. Så må der spares 
bagefter, blev der sagt.
Efter endt prøve og afsluttende 
turnering fik alle kursusbevis, 
trøje og klud, som tegn på at 
kurset var vel bestået. Vi sagde 
pænt farvel til hinanden og bad 
om at vi på et senere tidspunkt 
kunne mødes og udveksle erfa
ringer og få nye impulser. Så nu 
er det op til os og Jer hjemme i 
foreningerne om at bruge af vor 
indvundne erfaringer.

Kis m ed det nye sikkerhedsudstyr spe
cielt udviklet til petanque-spillere.
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V i  fljjerilftebaneffcydning 15 m 1998
Hjemmebaneskydningen i 15 m riffelskydning 1998 
er nu afviklet. Sæby Firma Idræt løb med vandrepoka
len for holdskydningen med et gennemsnit på 198,18 
point for 12 skydninger tæt fulgt af Esbjerg med 
197,32 point for 16 skydninger. Individuelt deltog der 
i alt 266 skytter.

Kl. A: Per Christiansen, BG Bank, Odense, 196/2 

point. • Kl. B: Michael Østergaard, Ove Arkild, Ha

derslev, 188/0 point. • Kl. C: Per Wismar, FKS, 

Odense, 182/1 point. • Kl. D: Thorbjørn Hansen, 

Taxa, Haderslev, 175/0 point. • Kl. DA: Lis Gerlach, 

Saksborg Byg, Tønder, 200/3 point. • Kl. DB: Tove 

Andersen, Sæby Firma Idræt, 199/4 point. • Kl. DC: 

Anny Mikkelsen, IFFI, Ikast, 191/0 point. • Kl. VA: 

Anker Jensen, Phønix, Vejen, 200/4 point. • Kl. VB: 

Kurt Fallesen, Phønix, Vejen, 199/1 point. • Kl. VC: 

Kristen Okkels Madsen, Rofi, R ingkøbing 193/0 

point.

Hos pistolskytterne i DFIF har man også dystet i 
hjemmebaneskydningen i 15 m pistolskydning. Det 
gav følgende vindere:

Kl. PA: Keld Hansen, M.D. Food, Vordingborg  

191 point. • Kl. PB: Viktor Sørensen, Vestas, Ring

købing 178 point • Kl. PC: Jens Kr. Holm Pedersen, 

Tømmerhandel, Rofi 164 point. • Kl. PD: Jørgen 

Svendsen, JPS Foto, Thisted, 178 point. • Kl. PDB: 

Susan Hemmingsen, J. Hemmingsen, VFS180 

point. • Kl. PDC: Susanne Lorenzen, Saksborg Byg, 

Tønder, 136 point. • Kl. PDD: Margrethe K. Larsen, 

K. Gjærup, Thisted, 144 point. • Kl. VPA: Anker 

Madsen, KFK, Ringkøbing, 175 point. • Kl. PVD: 

Tage Toft, EFI, Esbjerg, 163 point

PROFESSIONELT 
MOTIONSCENTER PÅ 

VIRKSOMHEDEN

h ar  i
L Ø S N I N G E N !

L .To; lee
l —Hyle

eam
yldahlAs

KETTINGVEJ 33 • 8462 HARLEV J • TLF. 86 94 28 29



TE
KS

T 
OG

 F
OT

O:
 J

OH
N 

TH
RA

NE

Som pensioneret 
vinduespolerer 

lider Ib Isaksen 
fra Frederiks
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han måtte dog  
alligevel lægge  

nakken godt til
bage for at få øje 
på de andre del
tagere der også 
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m ed træklatring.
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Calle Tøtrup fra Idræt om Dagen i Oksbøl kunne b y 
de velkommen til 800 deltagere i det hidtil største 
F M I-træ f i Oksbøl.

Oplevelsesrige
i Oksbøl

F orventningerne om et oplevelsesrigt 
FMI-træf i Oksbøl blev indfriet, da Idræt om Dagen 
i Oksbøl tog imod over 800 deltagere til det 8. 
FMI-træf i slutningen af april. Det kunne selv en 
storkonflikt ikke sætte en stopper for. M ed delta
gere fra 46 projekter fra hele landet - heraf flere 
helt nye - kunne arrangørerne konstatere en eks
plosiv fremgang i forhold til sidste års træf i Nykø
bing F. Deltagerantallet kom lidt bag på de lokale 
arrangører fra Idræt om Dagen i Oksbøl, men chef
koordinator Calle Tøtrup fra Idræt om Dagen i 
Oksbøl rystede ikke på hånden. Calle Tøtrup er 
også breddekonsulent i Dansk Svømme og Livred
ningsforbund, så han er vant til de store stævner.

- Vi synes det er sjovt, og det er en ekstra udfor
dring. Vi havde regnet med ca. 500 deltagere, 
men vi er godt 800, fortæller Calle Tøtrup, der har 
100 frivillige hjælpere i gang.

- Det er ikke noget problem at få folk aktiveret.
Vi har faktisk plads til 1650 deltagere ude ved ak
tiviteterne. I dag har jeg  lige talt op, at vi har 1450 
deltagere booked ind på de forskellige aktiviteter i 
løbet af dagen.

Grænserne afprøvet
Træffet var organiseret så deltagerne i løbet af 
træffet kunne booke sig ind på de aktiviteter de

havde lyst til. Det er en populær form som stiller 
store krav til planlægning af arrangørerne. Men 
det giver til gengæld deltagerne et eldorado af 
valgmuligheder - 28 ialt - lige fra bowling, bad
minton og petanque til lerdueskydning, dykning 
med iltflaske, træklatring eller en tur på en militær 
forhindringsbane. Så der var ikke tid til at kede 
sig, og for mange deltagere var der mulighed for 
at prøve grænserne af med helt nye udfordringer. 
Oven i det hele blev der arrangeret udflugter så 
deltagerne fik mulighed for at se seværdighederne 
i det naturskønne område, bl.a. en tur til Skallin
gen og til den gamle tyske bunker Tirpitz der nu 
er museum.

Mange ny projekter med
FMI-konsulent Carsten Hansen er overrasket over 
den store fremgang. En forklaring kan være de 
mange nye projekter rundt om i landet.

- Vi har fået godt 30 nye projekter i gang inden 
for det seneste år. Det, sammen med afholdelse af 
flere regionale éndags-træf rundt i landet, gør, at 
interessen for at komme ud og være med til træf 
er stigende, siger Carsten Hansen. Tirsdag aften 
var der arrangeret festm iddag for alle 800 træf
deltagere, og det dannede en passende afslutning 
for et par oplevelsesrige dage i det vestjyske. ^

Ole Majdal fik prøvet dykning ved FMI-træffet.
Ole har arbejdet som instruktør i 2 år i et Idræt om  
Dagen projekt i Randers , og han var sammen m ed  
15 andre deltagere fra Randers begejstret for de 
m ange tilbud som træffet bød  på.
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Nr. 5 • 1998 Det er skønt at lege 
m ed balloner igen.
I Ringkøbing  
Amtskreds bliver 
man rystet sam 
men og lærer hin
anden at kende på 
den årlige aktivi
tetsdag.

M o tio n  o g  sa m v æ r  
so m  le d e rp le je

I Ringkøbing Amtskreds er det kredsens 
AKP'ere der står for den årlige "ryste sammen 
dag". En god ide til gratis afbenyttelse.

Aktivitetsdagen for bestyrelses- 
og udvalgsmedlemmer med led
sagere i de 7 foreninger under 
Ringkøbing Amtskreds blev igen 
i 1998 afviklet i ROFI-Centret. 
Denne dag er en god tradition, 
som vi nødig vil undvære, for 
motion og samvær er alle tiders 
form for lederpleje!
En herlig dag, hvor vi der nor
malt forestår planlægning og af
vikling for vore medlemmer selv

for lov til at fornøje os med akti
viteter og være sociale uden de 
mange forpligtigelser.
En dag, hvor vi prioriterer at la
ve en blanding af traditionelle 
og utraditionelle aktiviteter. En 
dag, hvor vi på tværs af forenin
gerne bliver rystet sammen og 
lærer hinanden at kende. En 
dag, hvor motionen og samvæ
ret for alle prioriteres højt.

Har vi det ikke 
sjovt? På aktivitets
dagen er samværet 
prioriteret i top.

AKP'erne står for 
det praktiske
I Ringkøbing Amtskreds er det 
blevet en tradition, at det er de 
7 A K P ’ere, som står for planlæg
ningen og afviklingen af arran
gementet. En god ide, som vi 
gerne giver videre til andre 
kredse i landet.
Et konkret arrangement kan væ
re en god måde at få gang i net
værkssamarbejdet. Vi lærer hin
anden at kende og nye ideer 
opstår. Vi har igennem dette 
samarbejde udført ideer i prak
sis og sidst - men ikke mindst - 
vi har det utrolig sjovt med ar
bejdet omkring aktivitetsdagen. 
Derfor er det aldrig en sur pligt - 
tværtimod.
Ideen er til fri afbenyttelse og vi 
A K P ’ere i Ringkøbing Am ts
kreds giver gerne gode råd, hvis 
I går med planer om et lignende 
arrangement. I år var der følgen
de aktiviteter på programmet: 
Fælles „ryste sammen" opvarm
ning, bowling, square dance og 
slå katten af tønden.
Tak til alle AKP’ere i kredsen - 
til kredsformanden og Ivan Bjær
ge for en aktiv og vellykket ind
sats med at afvikle aktivitetsda
gen.
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Mange fordele 
ved et 
navneskifte
Formanden for Sønderborg 
Sygehus Sportsklub (SØS), Ole 
Andresen har denne kommen
tar til forslaget om et navne
skifte fra DFIFs landsstævner 
til DM i firmaidræt:

Som aktiv deltager og som lo
kalforening er der ingen tvivl 
om, at et navneskifte vil have 
mange fordele. F.eks. vil det væ
re nemmere at differentiere 
DFIFs Danmarksmesterskaber 
fra andre landsdækkende 
idrætsarrangementer som ek
sempelvis DGI’s Landsstævner 
som afvikles hvert 4. år.

Det lyder også bedre for den 
enkelte deltager eller forening, 
at de har deltaget i et Dan
marksmesterskab. Hvem ved, 
måske vil det kunne give et par 
ekstra sponsorer, som vil spytte 
lidt i de slukne kasser?

Og der er ingen tvivl om, at 
navnet „DM i firmaidræt“ vil 
have en langt større opmærk
somhedsskabende værdi i lokal
pressen både for arrangørerne 
og for deltagerne.

M ed venlig hilsen 
Ole Andresen

Skjoldburne 
Tour 1998
Petanque-turneringen Fyn Tour 
har nu fået nyt navn efter ho
vedsponsoren Skjoldburne. 
Skjoldburne Tour 1998 starter 
den 16. maj i Fåborg, og så går 
det ellers løs i Svendborg, M id

delfart, Assens, Nyborg, Odense 
og med afslutning i Ringe.
Der spilles single med 2 spillere 
på hver bane i pulje/cup-turne- 
ring. Point der scores i puljen ta
ges med til næste runde i Skjold
burne Tour’en. Vinderne i 
puljerne går videre i cuppen så 
man finder en vinder ved hvert 
stævne. A lle er sikret mindst 3 
kampe og det koster kun 25 kr. i 
startgebyr pr. stævne. Tilmelding 
til Axe l Reinholt, tlf. 64 71 48 41. 
Skjoldburne Tour 1998 spilles på 
følgende datoer:

1. runde 16. maj Fåborg
2. runde 30. maj Svendborg
3. runde 6. juni M iddelfart
4. runde 15. aug. Assens
5. runde 29. aug. Nyborg
6. runde 12. sep. Odense
7. runde 26. sep. Ringe

aktiviteter, afslørede formand 
Bernt Larsen. Endvidere får det 
nye samarbejde mellem NFS, 
Nyborg Cykel Club og Dansk 
Cyklist Forbunds Nyborg afd. 
sin debut med motionscykellø
bet „ Herregårdsløbet “ , der af
vikles den 13. september.

40 år med
firmaidræt
i Nyborg
Den 25. april kunne Nyborg Fir
ma Sport (NFS) fejre 40 års jubi
læum. Dagen blev markeret med 
en reception i DFIFs kantine på 
forbundskontoret i Nyborg, hvor 
formanden for NFS, Bernt Lar
sen sammen med andre ledere 
fra NFS tog imod. Blandt gæster
ne var ikke mindre end 5 tidlige
re formænd, der her fik lejlighed 
til at genopfriske mange herlige 
hyggestunder med firmaidræt
ten.
Jubilæumsåret vil blive marke
ret med nye aktivitetstilbud, 
bl.a. med ibrugtagningen af 4 
nye petanquebaner i Nyborg 
Idrætspark i starten af maj må
ned. Som en kærkommen hjælp 
til etableringen af banerne, var 
Poul Christiansen fra Tuborg de

potet i Nyborg på pletten med 
en check på 10.000 kr. fra 
Tuborg Fonden som hjælp til 
etableringen.
Senere på året vil NFS invitere 
alle 698 medlemmer til en fami
liedag med fodbold, håndbold 
og petanque som de primære
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Udskiftninger 
i bestyrelserne
I Brønderslev Familie og Firma 
Idræt har man fået valgt ny be
styrelse. Ny formand er Jens 
Nielsen, og ny på sekretærpo
sten er Jens Peter Rydder. Til 
at holde styr på pengene valgte 
generalforsamlingen Mogens 
Pedersen.
I Viborg Firmaidræt har man 
valgt Carl Bent Olsen som ny 
formand. Han afløser Axel Sø
rensen på posten.
Dansk Taxi Sport har fået ny for
mand. På årsmødet den 17. april 
valgte man Flemming Peder
sen, Langeskov på Fyn som af
løser for Tommy Verting, Hel
singør.
I Skælskør Firmasport valgte 
man ny formand den 17. april. 
Efter eget valg stoppede Bjarne 
Hansen på formandsposten, og 
som ny formand valgtes Kaj 
Korsgaard, Fuglebjerg.
I Vestfyns Firmaidræt har man 
valgt Bjarne Piil som ny for
mand. Han afløser Keld Jacob
sen, der efter eget ønske valgte 
at stoppe. På kassererposten 
skete der også en udskiftning 
idet Jens Erik Kristensen har 
måttet sige stop på grund af sti
gende arbejdspres. Ny til at pas
se på pengene i Vestfyns Firma
idræt er nu Carsten Jørgensen.

Hæderstegn
til Hjørring-ledere
Fire ledere fra Hjørring Firma 
Sport (HFS) har modtaget DFIFs 
hæderstegn.
Svend Erik Petersen har siden 
1985 været medlem af billardud
valget i HFS, og han er uddan
net gul instruktør. Han har i fle

re omgange været formand for 
sportsklubben i Nestlé. Svend 
Erik modtog i 1994 Ole Jørgen
sens Mindepokal.
Jan M. Skov blev valgt ind som 
udvalgsmedlem i billardudval
get i 1987, og i 1991 blev han 
valgt ind i HFS’ bestyrelse sam
tidig med at han blev formand 
for billardudvalget. Han blev 
HFS første gule billardinstruktør 
i 1996, og bruger sin uddannelse 
når han afvikler lokale grund
kurser i Brønderslev. Han har 
tidligere modtaget HFS’ 5-års 
nål.
Michael Bering er medlem af 
dartudvalget, og han var med til 
at starte dart op i HFS i 1988. 
Han blev valgt ind i bestyrelsen 
i 1990 først som dartmand og si
den som sekretær. Michael har 
sammen med Per Svenningsen 
afviklet flere kredsstævner i dart 
og er en flittig deltager i kred
sens idrætsmøder. Michael fik i 
1995 tildelt HFS’ 5-års nål.
Jens Nielsen kom ind i badmin
tonudvalget i 1986 og i 1995 
blev han valgt til suppleant til 
bestyrelsen. I dag er Jens for
mand for badmintonudvalget 
samtidig med at han er formand 
for sit firmas idrætsklub. Udover 
badminton spiller han også pe- 
tanque, og er regerenzde me
ster i HFS. Jens fik i 1995 “Årets 
Lederpokal” i HFS. 
Hæderstegnene blev overrakt 
den 19. marts 1998 i forbindelse 
med generalforsamlingen i HFS.

Fortjensttegn 
til Palle
Formanden for Holstebro Firma
idræt, Palle Krintel har modta

get DFIFs fortjensttegn. Palle 
startede sin løbebane i firma
idrætten som udvalgsmedlem i 
fodboldafdelingen i 1973. I 1975 
blev han formand for udvalget 
og i 1979 blev han konstitueret 
formand for HFI. Året efter blev 
Palle valgt som formand, en 
post han stadig bestrider. Palle 
er en formand med mange ideer, 
og er også åben overfor nye til
tag og forslag. Han har i øvrigt 
kastet sig over en af de nye akti
viteter i HFI, nemlig golfspor
ten, og han er at finde på banen 
flere gange om ugen. Fortjenst- 
tegnet blev overrakt af DFIFs 
forbundsformand Tage Carlsen 
ved  Palles 25 års jubilæumsre
ception den 13. februar 1998.

Palle Krintel.

Hæderstegn
Formand for udefodboldudval- 
get i Nykøbing F. Firmasport, 
Søren Surrow har modtaget 
DFIFs hæderstegn. Søren har 
været formand for udvalget i 
mere end 10 år, og har i 1994 og
så modtaget Nykøbing F. Firma
sports lederpokal. Hæderen blev 
overrakt af styrelsesmedlem i 
DFIF, Kurt Petersen i forbindel
se med rep.-mødet i Nykøbing F. 
Firmasport den 26. februar 1998.



I Landsstævne Avisen er der tra
ditionen tro en lille konkurrence, 
hvor man kan vinde beskedne
præmier fra DFIF. Ud af de knap 
300 besvarelser lykkedes det at 
finde 10 rigtige besvarelser, men 
det holdt hårdt. A lle svar er at 
finde hvis man nærlæser Lands
stævne Avisen, men alligevel er 
der en hel del som har fået sat 
krydset de rigtige steder. Det er 
især to spørgsmål som har voldt 
folk kvaler. Spørgsmål nr. 6: 
Hvem blev nr. 2 i mixrækken i 
dart? Det var Dorthe og Rene fra 
Naskov. De tabte i finalen til Lot
te og John fra Randers. Spørgs
mål nr. 13: I hvor mange byer

blev der afviklet vinterlands
stævne 1998? De 11 landsstæv
ner blev afviklet i 8 byer. Aa l
borg var nemlig vært for 4 
landsstævner.
De dygtige (og lidt heldige) der 
havde 13 rigtige kommer her:
1. præmien, et DFIF fritidssæt 
plus sokker til en værdi af 628 
kr. blev vundet af Fam. Lykke, 
Esbjerg. 2. præmien, shorts og 
T-shirt fra DFIF plus sokker til 
en værdi af 338 kr. blev vundet 
af Kirsten Rotbøll, Outrup.
3. præmien, en landsstævne T- 
shirt plus DFIF-sokker blev vun
det af følgende:
Svend Stougaard, Middelfart. 
Christian Lynge, Hillerød. Svend 
Panse, Sorø. Hanne Clemmen- 
sen, Odense. Søren Enøe Møller, 
Køge. Hanne Hjeds Bech, 
Skødstrup. M ette Johansen, 
Aalborg. Gerda Grun, Esbjerg.^

"De 13 rigtige" skal se sådan ud.
Kupon: 1 X 2
1. H v o r  m a n g e  d e l t o g  i a f t e n f e s t e n  i H il le rø d ?

1: c a . 100 X : ca . 500  2 : ca , 900
V

2. I  h v o r  m a n g e  id r æ t s g r e n e  h o ld e s  d e r  v in t e r la n d s s tæ v n e ?
1: 10 X : 11 2: 12 X

3. P å  h v o r  m a n g e  b a n e r  b le v  d e r  b o w le t ?
1: 52  X : 4  2: 60

\ #

4. H v o r  s k a l  d e r  h o ld e s  p r ø v e la n d s s t æ v n e  i s q u a s h ?
1: H il le r ø d  X : R a n d e rs  2: V ib o r g y

5. H v ilk e n  b y  e r  v æ r t  fo r  la n d s s t æ v n e t  i p is t o l  (s o m m e r )  i  1999?
1: R in g k ø b in g  X : S la g e ls e  2: N a k s k o v X

6. H v e m  b le v  n r. 2 i  M ix -d o u b l e  B  i d a rt?
1: D o r th e  o g  R e n é  X : L o t t e  o g  Joh n  2: P a lle  o g  A n e t t e

y

7. H v o r  m a n g e  h o ld  d e l t o g  i la n d s s t æ v n e t  i fo d b o ld ?
1 :4 5  X : 21 2: 79 X

8. H v a d  h e d d e r  f o r m a n d e n  fo r  D F IF 's  Id r æ t s u d v a lg ?
1: J a n  R e in h o ld  X : T a g e  C a r ls e n  2: Jo h n  T h ra n e x

9. H v o r  m a n g e  la n d s s t æ v n e r  b le v  a f v ik le t  i  A a lb o r g ?
1 :1  X : 3 2 :4 X

10. H v o r  l i g g e r  D F IF 's  h o v e d k o n to r?
1: K ø b e n h a v n  X : N y b o r g  2: O d e n s e \

11. H v ilk e n  b y  v a r  v æ r t  fo r  la n d s s t æ v n e t  i k e g le r?
1: K ø b e n h a v n  X : N y b o r g  2: O d e n s e X

12. F r a  h v i lk e n  a f s t a n d  s k y d e s  m e d  r i f fe l  v e d  v in t e r la n d s s tæ v n e t?
1 :1 5  m e te r  X : 25  m e te r  2: 50  m e te r x

13. I  h v o r  m a n g e  b y e r  b l e v  d e r  a f v ik le t  v in t e r la n d s s tæ v n e  1998?
1 :1 1  X : 8 2 :1 2

— r X

To nye grønne 
instruktører
Så har DFIF atter fået 2 nye 
grønne instruktører. Mona Gre
gersen fra København har gen
nemgået den 120 timer grønne 
billardinstruktøruddannelse i 
DFIF.

Hans Jørgen Poulsen fra Å l
borg Firma Sport har gennem

gået DFIFs 120 timers grønne 
instruktøruddannelse i pe- 
tanque. UU ønsker Mona og 
Hans Jørgen tillykke med ud
dannelsen og håber, at forenin
gerne og medlemmer vil tage 
godt imod de nye grønne in
struktører.

Med venlig hilsen
Jane H. Andersen.

F i r m » 1
d r æ t s -

f o » b » n d

G en e ra l
sek re tæ r
Svend Møller 

Cedervænget 14 
5700 Svendborg 

Tlf. 6222 5733 
Mobiltlf. 401 3 8733 

E-mail: sm@dfif.dk

Styrelsen:
Formand Tage Carlsen 

Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 

Tlf. 9732 5520 
Fax. 9732 5458 

Mobiltlf. 4098 6560 
E-mail: tc@dfif.dk

N æ stfo rm a n d
Jørn Godt 

Schultzvej 5 
6091 Bjert 

Tlf. 7557 2322 
Mobiltlf. 4091 4274 

E-mail: jgo@dfif.dk

Tonny B. Andersen 
Løvetandsvej 73 

8870 Langaa 
Tlf. 8646 7104 

Fax. 8646 7114 
Mobiltlf. 2081 7252 

E-mail: tba@dfif.dk

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 

Tlf. 53 52 75 35 
Mobiltlf. 4045 7859 

E-mail: kurt_pet@dfif.dk

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 

3400 Hillerød 
Tlf. 4226 9643 

Fax. 4824 9643 
Mobiltlf. 4018 8630 

E-mail: pb@dfif.dk

R ed ak tø r
John Thrane 

Capellavænget 12 
5210 Odense NV 

Tlf. 6616 0888 
Mobiltlf. 2045 5502 

E-mail: jt@dfif.dk

U d d an n e lse s 
konsu len t

Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 

Tlf. 6531 7253 
Mobiltlf. 4045 7862 

E-mail: jha@dfif.dk

IT -konsulent
Lars Borup Andersen 

Kissendrupvej 18 
5800 Nyborg 

Mobiltlf. 4016 8560 
E-mail: lb@dfif.dk

A k tiv ite ts 
konsu len ter:
Bo Isaksen 
Vestergade 3 
5881 Skårup 
Tlf. 6223 1433 
Mobiltlf. 4045 7861 
E-mail: au.bo@dfif.dk

Steffen Røjskjær 
Mosegårdsvej 21 
5000 Odense C 
Tlf. 6590 7538 
Mobiltlf. 4045 7860 
E-mail: au.sr.@dfif.dk

F o rbu n d s 
kon su len ter:
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10, Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 5576 1635 
Fax. 5576 0335 
Mobiltlf. 2142 1635 
E-mail: jr@dfif.dk

Sannie Kalkerup 
Skovhaven 6, Eskilstrup 
4560 Vig 
Tlf. 5932 8384 
Fax. 5932 8441 
Mobiltlf. 4045 7863 
E-mail: sk@dfif.dk

Jan Steffensen 
Ærtekilen 6 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 6447 3317 
Fax. 6447 3387 
Mobiltlf. 4033 9920 
E-mail: jst@dfif.dk

Torben Laursen 
GI. Kongevej 48 
6200 Aabenraa 
Tlf. 7463 2515 
Fax. 7463 2514 
Mobiltlf. 4045 7864 
E-mail: tl@dfif.dk

jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 9851 0101 
Fax. 9852 0235 
Mobiltlf. 4033 9832 
E-mail: jg@dfif.dk

Henning H. Jensen 
Humleballe 10, Søvind 
8700 Horsens 
Tlf. 75 65 91 09 
Fax. 75 65 93 96 
Mobiltlf. 40 33 99 21 
E-mail: hhj@dfif.dk
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Store Cykeldag  
i B ram m ing

Den varme majsol lokkede 
176 til start ved Store Cykeldag 
i Bramming

Tekst & foto . John Thrane

- Tak for i aften. Kør nu ordentligt hjem alle sammen. 
Formanden for Bramming Firma Idræt Axel Lønne 
havde det brede tilfredse smil på, da han sagde tak 
for i aften til de 176 deltagere der havde været med i 
aftenens Tour de Pedal cykelløb i Bramming.

Axe l Lønne var ellers en smule skeptisk inden star
ten, for det var 4. aften i træk at der skulle køres, og 
normalt kører man mandag, tirsdag og onsdag i 
Bramming. Denne torsdag var en ekstra tur i anled
ning af Store Cykeldag, der skal markere, at det nu er 
20. sæson Tour de Pedal samler omkring 50.000 moti
onscyklister i maj måned.

rundt i omegnen. - Vi deltog for første gang i går, og 
vi synes det er alle tiders måde at lære folk at kende 
på. Oven i det får man også set byen og omegnen, si
ger Niels Weis-Jørgensen, der sammen med sin hu
stru Malene er flyttet til Bramming for knap et år si
den.

Ejna Veilgaard og  
Kate og  Jonas Beltoft 

startede sidste år i 
Tour de Pedal. De  

b lev  bidt af det, og  
fortsatte m ed at cyk

le resten af som m e
ren, og  Ejna har pla

ner om at cykle på 
arbejde i Esbjerg.

Majsolen lokkede
Men formandens bekymring var ubegrundet. Den 
varme maj sol lokkede folk op af sofaen og ud på cyk
len sammen med familien. Og alle, lige fra den yng
ste deltager Emma på halvandet år, og til den ældste 
deltager Harald på over 70 år, havde en god oplevel
se med at deltage i Store Cykeldag og nød den gratis 
sodavand som dagens sponsor, Hotel Kikkenborg, 
gav til alle deltagere.

Emma sad bag på mors 
der leverede Dedalkraften

Røffel til rullerne
Bramming Firma Idræt fik sidste år Fiduspokalen for 
ideen med at tage rulleskøjteløberne med. Dem var 
der mødt ca. 30 stk. op af, alle samme unge. Det er ik
ke helt problemfrit at rulleskøjterne deltager, for et 
par af dem løb så udisciplineret, at kasserer Finn 
Poulsen måtte give dem en opsang inden lodtræk
ningspræmierne blev delt ud.

- Vi vil ikke blande cyklisterne og rulleskøjterne. Vi 
har faktisk lavet to ruter, en til rullerne og en til cyk
lerne, men der var et par der synes det var sjovt at 

trukket efter en cykel. Hvis de ikke overholder 
færdselsreglerne, kan de ikke være med.

I Bramming kører man hele maj måned fast 
tre gange om ugen, med samlet start kl. 19.00 
fra en af de lokale handlende der er sponsor for 
aftenen. Der er som regel mellem 150 og 200 
deltagere, fortæller Axe l Lønne.

- Den sidste søndag i maj kører vi en længere 
tur på ca. 40 km, hvor vi har madpakker med. 
Den sidste aften er der lodtrækning blandt alle 
deltagere om gavekort fra vores sponsorer.

Et startkort koster 2 kr. og  så er man med  
i lodtrækningen om præmierne.


